
 

 

                                   Zpráva ČTK 

 

          V Senátu České republiky dnes proběhla u příležitosti semináře „ České plynárenství na 

cestě do Evropské unie ?“ pořádaného podvýborem pro energetiku Senátu pod záštitou 1. 

místopředsedy Senátu  Ivana Havlíčka a předsedy podvýboru Mirka Topolánka velmi 

otevřená a tvrdá diskuse.    

        Semináře se zúčastnili poslanci, senátoři, zástupci centrálních úřadů ( MPO, MF MŽP, 

atd.), čelní představitelé českého plynárenství a zástupci všech významných zahraničních i 

českých investorů, kteří již investovali do českého plynárenství, celkem cca 125 účastníků. 

        Hlavním diskutovaným tématem byla liberalizace a harmonizace českého plynárenství 

s Evropskou unií a její pozitivní dopady na konečné odběratele, tj. podpora českého průmyslu 

a odběratelů udržením přijatelných cen plynu pomocí liberalizovaného konkurenčního 

prostředí. 

       Dále se diskutovala otázka tzv. zajatých zákazníků, kteří bývají často nazýváni 

chráněnými zákazníky a zejména další postup v privatizaci regionálních plynárenských 

distribučních společností a státního podniku Transgas. 

       Tyto otázky byly ostře diskutovány ve vazbě na věcný záměr nového energetického zákona 

a zásadním sporem se ukázalo zcela rozdílné pojetí demonopolizace a liberalizace českého 

plynárenského trhu právě v souvislostí s aplikací evropské plynárenské směrnice č. 98/30/EC.       


